
Dagsorden til møde i Fællesbestyrelsen 
Tirsdag d. 14. juni 2022 kl. 17.00 i Børnehøjen Ørnhøj 

 
Tilstede: Bente Mikkelsen, Irene Andersen, Marie Andersen (elevrådsrep.) Niels Ole Skovbo, 
Rasmus Nielsen, Susan Rindom, Søren Hessel, Anette Skaderis, Maria Bossen, Susanne Frigast 
Christensen, Birgit Fastrup, Henrik Boye Christensen & Malene Engelbredt 
 
Afbud: Simone Daugbjerg  
 
Mødeleder: Irene 
Referent: Henrik 
 

1. Orientering (Hvad rører sig lige nu) 
o Formand/næstformand 

▪ Samrådsrådsmøde på dagtilbudsområdet den 26. april. Sprogarbejdet i 
institutionerne var på tapetet. En del af mødearbejdet sigtede på at få det 
med i de eksisterende læringsplaner om sproglig bevidstgørelse.  

o Ledelsen 
▪ Sørvad-Ørnhøj skole 

• APV. Der er lavet opfølgende digital spørgeundersøgelse i 
forlængelse af APV på afdelingsniveau. 38 har svaret – meget 
tilfredsstillende. Det videre arbejde pågår efter sommerferien.  

• Personalia. To nylige opsigelser gældende fra skoleårets udgang. Den 
ene, en lærer på Sørvad-matriklen, er erstattet af nyansat. 
Erstatningen for den anden, en TA-medarbejder, afventer videre 
proces. 
Sygemeldt lærer i Sørvad erstattes i sygeperioden af lærer fra 
Ørnhøj, som opgiver pensionisttilværelsen for en stund og tager en 
tørn mere. O. klasselærer i Sørvad går på pension og erstattes af 
skolepædagog. 

• Ny pædagogisk leder starter 1. august.  

• Samlæsning i Ørnhøj: ud fra både økonomiske, trivsels og 
pædagogiske hensyn er det besluttet, at 0Ø og 1Ø samlæses, 2Ø 
forbliver sig selv, 3Ø og 4Ø samlæses, mens 5Ø og 6Ø samlæses 
delvis. Der har været en del forældrehenvendelser om samlæsningen 
af 0. og 1.Ø. Der er infomøde med forældrene senere på ugen. 
Samlæsning af 0. og 1. klasse finder også sted på andre skoler i både 
Herning og nabokommuner. De kommende lærere på klassen er 
meget velkomne til at søge inspiration til løsning af den pædagogiske 
opgave hos naboskolerne. 

• Der arbejdes på skolefest for begge matrikler. 

• Arbejde med installation af mekanisk ventilation på Ørnhøj skole 
kommer til at pågå over omtrentlig et halvt år.  

▪ Børnehøjen 

• Pædagogisk tilsyn for et par måneder siden af to konsulenter fra 
Herning kommune. Der blev alene tilkendegivet positive 
bemærkninger på det efterfølgende møde, hvor også skolelederen 
deltog. Nærmere info kan læses på hjemmesiden. 

• Hygiejnetilsyn er også foretaget på det seneste hvor der blandt 
andet blev givet råd og vejledning til bleskift. Taget ad notam.  



• Arbejdstilsynet har også lagt vejen forbi – uanmeldt. Skolelederen 
viste Arbejdstilsynets udsendte medarbejder rundt og svarede på 
dennes spørgsmål. Ud over et lidt højt oplevet støjniveau var der 
ikke andre bemærkninger til forholdene i Børnehøjen. Endelig 
rapport er på trapperne.  

o Medarbejdere 
▪ Lærerne: samarbejdet på tværs af matriklerne har blandt andet bevirket at 

det nu er muligt for Ørnhøjs elever at komme med til langt flere aktiviteter 
ud af huset. Den endelige planlægning og fagfordeling for 22/23 imødeses 
med en vis portion spænding. Generelt glæder medarbejderne sig både til 
sommerferien og til at komme i gang med et nyt skoleår. 

▪ Pædagogerne: der arbejdes med et projekt om naturen. Det møder stor 
genklang blandt både store og små. Efter sommerferien markeres 
børnehavens 50-års fødselsdag. Der er nu certifikat i Sangglad Mini.  

o Elevrepræsentanter. Der arbejdes på at videreudvikle elevrådsarbejdet, hvor også 
mellemtrinnet nu er repræsenteret. Bl.a. involveres elevrådet i reglerne for 
frikvartererne. Elevrådet har også givet sit besyv med angående ønsker om 
forbedringer i centerrummet. Det blev drøftet, hvordan også indskolingens og 
Ørnhøjs stemmer kan få en større plads i den demokratiske dannelsesproces.  

 
2. Nyt fra SFO’erne – Birgit/Malene 

Personalet for 22/23 er kommet på plads.  
 

3. Planlægning af næste skoleår 2022-2023 
Orientering om planlægning af næste skoleår. 
Orientering om elevtal, klasser, struktur for skoledagen, skemaer. 

• Der arbejdes intenst med planlægningen af skoleåret 22/23, som afsluttes 
med skemaer til medarbejdere og elever. Forventes endelig afsluttet medio 
uge 26.  

 
 

4. Status på ansøgning til projekt-udskoling – Henrik og Malene 
Orientering om status på projektet og hvor langt vi er i processen. Skal forældrene (i 
form af fællesbestyrelsen) inddrages? 

• To lærere er i gang med at nedfælde et par linjer om det pædagogiske aspekt 
omkring ønskerne. Herefter går det videre til fællesbestyrelsen, som sender 
den formelle ansøgning. 

 
5. Evaluering af Fællesbestyrelsens arbejde 

Drøftelse/evaluering af arbejdet de sidste 2 år i fællesbestyrelsen. 
Hvad har fungeret godt og hvad kunne vi tænke os mere af? 
Er der råd som medlemmerne gerne vil give videre til den kommende 
fællesbestyrelse? Punkter til første møde med den ”nye” fællesbestyrelse? 

• Stemningen på møderne har været opfattet som rolig, positiv og konstruktiv. 
Afstanden mellem matriklerne – dem alle tre – synes at blive mindre og 
mindre. Der er gode forventninger til, at udviklingsarbejdet endeligt kan 
komme helt fri af coronagrebet og dermed præge dagsordenen for de 
kommende møder frem for informationer om drift/styring, som har 
kendetegnet de seneste par år. En god indføring i bestyrelsesarbejdet skal 
tænkes ind i opstarten for de kommende nye medlemmer af 
fællesbestyrelsen, så det gode og konstruktive samarbejde med ledelse og 
medarbejdere kan fortsætte som nu.  



 
6. Punkter til næste møde 

Der afholdes møde primo august, hvor konstitueringen skal finde sted. Herefter 
”almindeligt” bestyrelsesmøde ultimo august. Datoer udsendes senere.  

 
7. Evt. 

Der har været arbejdet i antallet af ugentlige hjemkørsler fra skolerne. Det ønskede antal 
har desværre ikke kunnet imødekommes fra Herning kommune, hvorfor skoledagens 
længde er den samme som i indeværende skoleår.  

 
8. Fysisk tilsyn med Børnehøjen. 

Vi blev vist rundt i lokalerne, hvilket ikke gav anledning til kommentarer.  


